
حاشيه ديدار رهبري و معلمان مستند شد
»روايت ديدار« كه با هدف روايت حاشيه هاي ديدار قشرهاي گوناگون مردم و 
مسئولان با مقام معظم رهبري در شبكه مستند سيما توليد مي شود، در اين قسمت 
حاش�يه ديدار فرهنگيان و معلمان با مقام معظم رهبري را به تصوير مي كشد. 
در اين مس��تند ديدار وزير و مس��ئولان آموزش و پرورش و جمع زيادي از معلمان 
سراسر كشور با مقام معظم رهبري در 16 ارديبهشت ماه به تصوير كشيده مي شود. 
همچنين در قالب »روايت دي��دار« وظيفه  معلم در ايجاد جامعه  انس��اني برتر، 
مسئله  معيشت معلمان و تدوين سند تحول بنيادين آموزش و پرورش از منظر 

مقام معظم رهبري مورد بررسي قرار خواهد گرفت. 
به تصوير كشيدن حاشيه اين ديدار و گفت و گو با معلمان حاضر در اين 

مراسم از ديگر بخش هاي جذاب اين مستند است. 
»رواي��ت ديدار« امروز )دوش��نبه چه��ارم خرداد ماه(، س��اعت 
21:30 و به مدت 25 دقيقه از شبكه مستند پخش مي شود 
و تكرار آن نيز سه شنبه پنجم خرداد ماه ساعت 11 صبح 

خواهد بود.

 سينماي ناكام ايران 
خلاف 175 غواص شهيد ايراني شنا مي كند

   الناز خمامي زاده
سينماي ايران ناكام اس�ت؛ اين يك واقعيت 
تلخ اس�ت اما نه به تلخي فاجعه س�رنگوني 
هواپيماي مس�افربري اي�ران به دس�ت ناو 
امريكايي، فاجعه كش�تار مردم خرمش�هر، 
محاصره ايران، تلفات سنگين انساني ناشي 
از قحطي اواخر دوره قاجار و نيز فاجعه زنده 
به گ�ور ش�دن 175 غواص خط ش�كن، 175 
تن از فرزندان خ�اك ايران. س�ينماي ناكام 
ايران كه س�الانه دهها فيلم درب�اره خيانت 
در عش�ق، تيرگ�ي رواب�ط درون آپارتماني 
و س�ياه روزي مي س�ازد براي اين واقعيات و 
فجاي�ع ملي چه چي�زي براي عرض�ه دارد؟ 
صده��ا دلاور لباس ه��اي غواصي ش��ان را بر تن 
مي كنند، مردم كشورش��ان منتظر يك پيروزي 
بزرگ و سرنوشت ساز و پايان جنگ هستند و آنها 
با اين هدف به دل رودخانه مي زنند. مي خواهند از 
روبه روي خطوط دشمن عبور كرده، استحكامات 
خط اول دفاعي آنها را بشكنند و راه را براي پيشروي 
موج دوم نيروها آماده كنند، اما عمليات لو مي رود و 
در همان ساعات ابتدايي شكست مي خورد. 175 
غواص خط شكن به اسارت گرفته مي شوند، دشمن 
دست هايشان را از پشت مي بندد، گودالي بزرگ 
حفر و به وحشيانه ترين شكل ممكن آنها را در اين 

گودال بزرگ زنده به گور مي كند. 
اين داس��تان تلخي است كه بر س��ر 175 پيكر 
شهيد گذشته اس��ت. آنها پس از 29 سال از مرز 
ش��لمچه بار ديگر به وطن بازگشته اند اما به رغم 
اين تأخير زماني، داس��تان ش��هادت مظلومانه 
آنها تأثير متفاوتي بر روحيات مردمي گذاشته و 
آنها را به شدت متأثر كرده است. اكثر اين نيروها 
جوان و عضو نيروي خط ش��كن بوده اند كه اين 
خود حكايت از ش��جاعت و دلاوري آنها دارد؛ بر 
بقاياي برخي از اين 175 تن ش��هيد غواص هيچ 
اثر و نشانه اي از جراحت كشف نش��ده و لذا آنها 
دست بسته، زنده به گور شده اند. همه اينها منجر 
به برانگيخته شدن عواطف جمعي نسبت به اين 
شهدا شده است، طوري كه مردم و حتي بازيگران 
و هنرمندان با ارسال دلنوشته و شعر در شبكه هاي 

اجتماعي براي اين شهدا به سوگ نشسته اند. 
اين ميزان تأثيرپذيري از ش��نيدن وصف شهادت 
175 دلاور غواص خود گوياي گيرايي داس��تان 
رشادت آنها و مظلوميت شهادتشان است كه اگر 
قرار باشد اين داستان به شكلي شايسته دراماتيزه 
شود و در قالب فيلمي سينمايي به نمايش دربيايد 
مشخص است چه تعداد مخاطب خواهد داشت، اما 
سينماي ايران با عملكردش در سال هاي اخير ثابت 
كرده كه تصور دراماتيزه ش��دن اين داستان يك 
تصور محال است. سال هاست كه سينماي ايران 
يك مس��ير صاف و روتين را براي خودش تعريف 
كرده است، اين ابزار رس��انه اي در روزهايي كه بر 
خزان اقتصادي اش پاياني نيس��ت كماكان اصرار 
دارد در اين مسير تكراري به حركتش ادامه دهد و 
زير بار تجربه مسيرهاي تازه و جديد نرود. همين 
موضوع باعث شكل گيري امپراتوري بي تاج و تخت 
فيلم هاي داخل آپارتماني و اجتماعي محور شده 
است كه در اكثر موارد به شكست گيشه مي انجامد. 
آيا سينماي ايران زمينه هاي لازم براي رهايي از اين 

وضعيت را ندارد؟
بررس��ي روحيات مردم��ي و روان��كاوي حركات 
اجتماعي در م��واردي ملي چون بازگش��ت پيكر 
175 شهيد غواص به وطن يا پيروزي هاي ورزشي 
زير پرچم ملي نشان مي دهد كه مردم شيفته غرق 
شدن در غرور ملي هس��تند، اين موضوع ظرفيت 

خوبي براي سينماس��ت اما ناديده گرفته مي شود. 
يكي از هنرمندان كش��ورمان مي گوي��د اگر امروز 
نتوانيم در آثار هنري به چني��ن موضوعاتي توجه 
كنيم، دو دهه ديگر كه ما نيستيم چه كسي به اين 
موضوعات مي پردازد؟! هنوز كه هنوز است سينماي 
ايران براي افتخارات ملي چون آزادسازي خرمشهر 
فيلمي نساخته است، تنها دو فيلم درباره اين موضوع 
ملي ساخته شده  كه يكي به شب واقعه و ديگري به 
روز سوم اشغال خرمش��هر مي پردازد. هر از گاهي 
خبري درباره ساخته شدن فيلمي درباره سرنگوني 
هواپيماي مس��افربري ايرباس 655 ايران به دست 
ناو امريكايي و كشته ش��دن 290 مس��افر شنيده 
مي شود كه چندي بعد خبر از انحلال اين پروژه به 
گوش مي رسد. درباره فجايع ديگر تاريخ ملي ايران 
نيز داس��تان به همين ترتيب است؛ چرا بسياري از 
مردم كشور ما از قحطي بزرگ و نسل كشي ايرانيان 
در اواخر دوره قاجار و جنگ جهاني اول كه ناشي از 
س��وء تغذيه و تجاوز نيروهاي متخاصم از جنوب و 

شمال به ايران بود بي خبر هستند؟ 
وقتي س��ينما به عنوان مهم ترين ابزار رسانه اي 
كش��ور به موضوعات مهم تاريخي و ملي كشور 
نپردازد بس��ياري از حوادث مه��م تاريخي و نيز 
شجاعت ها و دلاوري ها بي آنكه به مردم شناسانده 

شود، آسان از ياد مي رود.

سينماي ما به خيانت و روابط درون آپارتماني مشغوليت دارد

گفت وگوي »جوان« با »نادر برهاني مرند« داور بخش صحنه اي جشنواره تئاتر فتح خرمشهر 

 فقر سالن هاي تئاتر در خرمشهر  و آبادان معروف است
سرافراز در مراسم ۲۴ ساعته شدن كانال آذري شبكه سحر:

صداوسيما يك شبكه تعاملي راه اندازي مي كند

دبير مسابقه بين المللي كارتون و كاريكاتور داعش در تازه ترين 
نشس�ت خبري خود، از حضور تعدادي از شركت كنندگان 
خارج�ي با ن�ام مس�تعار به دلي�ل خط�ر داعش خب�ر داد. 
 مسعود شجاعي طباطبايي، دبير مس��ابقه بين المللي كارتون و 
كاريكاتور داعش در نشستي خبري، با اشاره به اينكه اين رويداد 
هنري توسط س��ازمان هنري رس��انه اي اوج با همكاري انجمن 
هنرهاي تجس��مي انقلاب و دفاع مقدس و حوزه هنري برگزار 
خواهد شد، توضيح داد: به واسطه اتفاقاتي كه گروهك تروريستي 
داعش در منطق��ه خاورميانه به وجود آورد، اي��ده برگزاري اين 
جشنواره در ذهن ما ايجاد شد، به همين منظور تصميم گرفتيم 
مس��ابقه اي را با موضوع »داعش« برگزار كنيم تا بتواند به نوعي 
نمايش دهنده جنايات اين گروهك تروريستي باشد. وي ضمن 
ارائه گزارشي از روند برگزاري مسابقه بين المللي كاريكاتور داعش 
توضيح داد: بسياري از سايت هاي تخصصي معتبر كاريكاتور دنيا 
براي حضور در اين رويداد مهم، مشاركت داشتند. ضمن اينكه 
س��ايت »برزيل كارتون« از مهم ترين و مؤثرترين س��ايت هاي 
كاريكاتوري بود كه نس��بت به انتش��ار فراخوان اين مسابقه در 

منطقه امريكاي لاتين تلاش زيادي را انجام داد. 
دبير مسابقه بين المللي كارتون و كاريكاتور با اشاره به رشد كمي 
و كيفي آثار ارسال ش��ده به دبيرخانه مس��ابقه گفت: يك هزار 
و 72 اثر از ۴3 كش��ور دنيا به دبيرخانه مس��ابقه رس��يد. از اين 
تعداد 202 هنرمند ايراني بيشترين سهم را در حوزه آماري اين 
مسابقه داشتند. بعد از هنرمندان ايران نيز كاريكاتوريست هاي 
كش��ورهاي اندونزي، برزيل، چين و تركيه به ترتيب بيشترين 
تعداد شركت كننده را داشتند كه من، محمدحسين نيرومند و 
مازيار بيژني داوري آثار را انجام داديم. البته خيلي از هنرمندان 
خارجي به واسطه احس��اس عدم امنيت، با اسم مستعار در اين 
مسابقه شركت كردند. حتي كشوري مانند لبنان كه داراي ثبات 
سياسي است، به واسطه نفوذ داعش در اين كشور، باز هم با اين 
مش��كل مواجه بود و هنرمندانش كمتر حاضر شدند كه با اسم 
واقعي خود در مس��ابقه ش��ركت كنند. وي افزود: وقتي وليعهد 
قطر را در فهرست حمايت كنندگان از داعش براي طراحي پرتره 
فراخوان مسابقه بين المللي كاريكاتور داعش قرار داديم، چند بار از 
سفارت قطر تماس گرفتند كه اين عنوان را حذف كنيم، اما جواب 
ما روشن بود زيرا پش��تيباني اي كه قطر از داعش داشت، واضح 
است. آنها حتي مي خواستند در حوزه هاي دولتي وارد كار شوند، 
اما ما بر اين باوريم كه كاريكاتور سياسي يك مفهوم افشاگرانه را 
دنبال مي كند. بنابراين وظيفه هنرمند اين است كه نقاط چركين 

را پيدا كند و با زبان طنز به آن بپردازد.

در پي ت��لاش براي همكاري بي��ن رايزني فرهنگ��ي ايران و 
اتحاديه بازيگران فيلم اندونزي قرار است سريال »مدينه« از 

تلويزيون  اندونزي پخش شود. 
حجت الله ابراهيميان، رايزن فرهنگي ايران در اندونزي با إوري 
محمد يوليس، كارگردان و عضو اتحاديه بازيگران فيلم اين 
كشور )PARFI(در خصوص همكاري هاي فرهنگي و هنري 

و پخش فيلم هاي ايراني در اندونزي ديدار كرد. 
إوري محمد يوليس در اين ديدار اظهار كرد: متأس��فانه بيشتر 
كارگردانان فيلم هاي اندونزي را هندي ها تش��كيل مي دهند و 
مضامين آن چندان با آموزه هاي انس��اني و اس��لامي سازگاري 
ندارد، اما برخلاف آن مضامين فيلم هاي ايراني از معرفت انساني 
و اسلامي و رش��د خانوادگي برخوردار است. بنابراين ما مشتاق 
هستيم كه در جاكارتا و نيز در ديگر شهرهاي اندونزي به ترويج 
اين مضامين بلند در قال��ب نمايش و برگزاري جش��نواره هاي 
س��ينماي ايران، اهتمام بورزيم. وي در ادامه اف��زود: فيلم هاي 
اندونزي بيش��تر به رؤيا توجه دارند تا به واقعيت اما وقتي فيلم 
ايراني ملك سليمان)ع( يا يوسف نبي)ع( را مي بينيم، حقايقي 
براي مخاطب كشف مي ش��ود. در ادامه حجت الله ابراهيميان 
ضمن استقبال از ديدگاه إوري محمد يوليس، اظهار كرد: ايران 
با قدمت 7 هزار س��اله، داراي تمدني عظيم در جهان است كه 
نمي توان در مجموعه گفتمان تمدني، آن را ناديده گرفت. ايران، 
پس از پيروزي انقلاب اسلامي نيز با پشتوانه آن تمدن غني، در 
حال ساخت تمدن نوين اسلامي 
است كه در بعد فرهنگ و هنر 
نيز ما الزامات اين تمدن نوين 
را مدنظ��ر ق��رار مي دهيم؛ 
بنابراين فيلم ه��اي ايراني 
سرش��ار از ب��وي معنويت، 
معرفت و تعالي انساني-

اسلامي است.

سيد مهدي ابطحي :

دبيرخانه دائمي مجمع بانوان راوي دفاع مقدس 
راه اندازي مي شود

مدير دفتر فرهنگ و مطالعات پايداري حوزه هنري اس�تان ته�ران از راه اندازي 
دبيرخانه دائمي مجمع بانوان راوي دفاع مقدس در حوزه هنري استان تهران خبر داد. 
س��يدمهدي ابطحي افزود: دبيرخانه دائمي مجمع بانوان راوي دفاع مقدس در 
حوزه هنري اس��تان تهران، با هدف شناس��ايي، جذب و پرورش استعدادهاي 
درخش��ان در حوزه روايت پاي��داري و همچنين س��اماندهي انجمن  هاي فعال 

استاني، راه اندازي مي شود. 
وي تشكيل انجمن  هاي استاني و برگزاري كارگاه  هاي آموزشي را از جمله نخستين 
اقدامات دبيرخانه دائم��ي مجمع بانوان راوي برش��مرد و گفت: اولوي��ت راه اندازي 
انجمن  هاي استاني شامل استان  هاي جنوب و ش��مال غرب كشور خواهد بود كه در 
هشت س��ال دفاع مقدس به طور مس��تقيم درگير جنگ تحميلي بودند. مدير دفتر 
فرهنگ و مطالعات پايداري حوزه هنري استان تهران ادامه داد: شناسايي بانوان ايثارگر 
و مستعد در حوزه روايت پايداري، برگزاري نشست  هاي آموزشي چگونگي روايت در 
قالب فرم و محتوي، آموزش چگونگي ارتباط مؤثر با مخاطب جوان و نوجوان، نقد و 

بررس��ي آثار مكتوب و تصويري 
در حوزه پايداري، اعزام هدفمند 
بان��وان راوي به مراك��ز مختلف 
فرهنگي، علم��ي و آموزش��ي با 
توجه به گروه مخاط��ب و توليد 
اثر بر پايه روايت شفاهي از جمله 
فعاليت  هاي چهار س��اله مجمع 

بانوان راوي بود.

نشست خبري مسابقه كارتون و كاريكاتور داعش 
 مسابقه اي با شركت كنندگان

با نام مستعار!

سريال »مدينه« از تلويزيون   
اندونزي پخش مي شود

رئيس سازمان صداوسيما در مراسم ۲۴ ساعته شدن كانال زبان 
آذري شبكه سحر از تاسيس يك شبكه تعاملي خبر داد و گفت: 
شبكه تعاملي داخلي در دو، سه ماه آينده راه اندازي مي شود. 
به گزارش »جوان« كانال آذري شبكه س��حر از روز گذشته2۴ 
س��اعته ش��د، اين كانال يكي از پرطرفدارتري��ن و قديمي ترين 
كانال هاي برون مرزي سازمان صداوسيماست. محمد سرافراز در 
مراسم 2۴ ساعته شدن كانال زبان آذري شبكه سحر ضمن تبريك 
اعياد ش��عبانيه و آزادسازي خرمشهر گفت: ش��بكه سحر اولين 
سيماي برون مرزي است. اين ش��بكه براساس ضروريات منطقه 
شكل گرفت. ما نمي توانستيم نسبت به تحولات منطقه واكنشي 
نداشته باشيم. اين شبكه بايد صداي مظلومان آذربايجان و منطقه 
باشد. نقش شبكه هاي برون مرزي در اين عرصه به خوبي احساس 
مي شود. وي همچنين از تأسيس شبكه تعاملي خبر داد و گفت: 

شبكه تعاملي داخلي در دو، سه ماه آينده راه اندازي مي شود. 
رئيس سازمان صداوسيما در ادامه به مسئولان شبكه سحر توصيه 

كرد: از اين به بعد در جهت ارتقاي كيفيت ش��بكه تلاش كنيد و 
تأثيرگذار باش��يد. زبان گرداني برنامه هاي تلويزيون را بايد حفظ 
كرد. برنامه هاي گفت وگو محور پرمخاطب را در دستور كار قرار 
دهيد. سرافراز در پاسخ به اين س��ؤال كه آيا درست است شما با 
علي اصغر پورمحمدي، معاون سازمان صداوسيما اختلاف داريد 
نيز بيان كرد: اگر شما شايعه سازي ها را پخش نكنيد، اين مسائل 
واقعيت ندارد. وي در پاسخ به سؤال يكي از خبرنگاران درباره اينكه 
آيا درست است كه شنيده مي شود رئيس س��ازمان صداوسيما 
فيتيله انتقاد به دولت را پايين كش��يده گفت: ما نه فيتيله را بالا 
كشيده ايم و نه پايين كشيده ايم، وظيفه اي در قبال دولت داريم 
و آن هم اين اس��ت كه ديدگاه هاي دولت را به عنوان عضو اصلي 
حكومت منتقل كنيم و در برخي مواقع هم كه مردم به دستگاه هاي 

دولتي انتقاد دارند معضلات شان را منعكس كنيم. 
سرافراز در پايان درباره حمايت تلويزيون از تبليغات فيلم هاي 
س��ينمايي اظهار كرد: اگر به لحاظ عدد و رقم اين حمايت ها 
اعلام شود كه چه تعدادي تيزر فيلم هاي سينمايي به صورت 
رايگان در تلويزيون پخش مي شود، فكر مي كنم اين ميزان از 
حمايت تلويزيون مش��خص ش��ود. منتها ضوابط و شوراهايي 
وجود دارد كه آن ش��وراها تعداد معدودي از فيلم ها را ممكن 
اس��ت مورد حمايت قرار ندهند و اين حق تلويزيون است. در 
پايان اين برنامه از س��ايت جديد و لوگوي شبكه جهاني سحر 
و نرم افزار تفسير قرآن »راهي به سوي نور« با حضور سرافراز، 
اخگري، مجتهد معاون اداري و مالي س��ازمان صداوس��يما و 

سليماني زاده مدير شبكه رونمايي شد.

   سپيده آماده 
داور بخش صحنه اي هجدهمين جشنواره تئاتر فتح معتقد است 
كه خرمشهر و آبادان از نظر سالن هاي تئاتري بسيار فقير هستند. 
نادر برهاني مرند در گفت وگوي اختصاصي با »جوان«، ضمن اعلام 
اين مس��ئله گفت: من پيش از اين تصور مي كردم شهر خرمشهر به 
دليل اينكه جايگاه بلندي در زمينه ادبيات و هنر مقاومت دارد، بايد 
امكانات گسترده اي در اين خصوص داشته باشد، اما پس از سفر به 
اين شهر ديدم متأسفانه در زمينه امكانات نرم افزاري و سخت افزاري 
فرهنگ و هنر نس��بت به شهرهاي ديگر بس��يار فقير است. وي در 
خصوص آثار هجدهمين دوره جشنواره تئاتر فتح خرمشهر گفت: 
آثاري كه در اين جشنواره حضور دارند همان مشكلاتي را دارند كه به 
طور كلي در نمايشنامه نويسي و نگاه كارگرداني در تئاتر ما وجود دارد، 
مخصوصاً اينكه اغلب گروه ها از شهرستان  ها هستند و با نوعي نگاه 
خاص به جنگ و دفاع مقدس آمده اند. به نظر من مشكل ما در آثار 
دفاع مقدسي نگاه مؤلف و كليشه اي است كه از نوعي سفارشي كاري 
مي آيد. تا زماني كه اين نگاه وجود دارد و تفاسير شخصي به اين حوزه 

ورود نكرده است، اتفاق بزرگي در اين حوزه نمي افتد. 
اين كارگردان تئاتر ادامه داد: در حوزه س��ينما، شعر و قصه زماني 
اين اتفاق ناب مي افتد كه از اين نگاه كليشه اي دور شويم و تفاسير، 
تفاسير شخصي ش��وند. برهاني مرند در خصوص راه حل گذار آثار 
دفاع مقدسي از ش��عارزدگي بيان كرد: راه حل اين است كه نگاه ما 
انساني و بدون ترس از اتفاق هاي بد باشد. هر زماني كه ما جوشش 
دروني در حوزه دفاع مقدس و جنگ داش��تيم درخش��ش هنري 
داشته ايم، از سوي ديگر بايد تكنيك هاي متفاوت تري را در حوزه 

نمايشنامه نويسي و كارگرداني به كار بگيريم، متأسفانه تكنيك هاي 
ما هم در اين حوزه تكنيك هايي قديمي هستند. 

داور بخش صحنه اي هجدهمين جشنواره تئاتر فتح خرمشهر با 
اشاره به اينكه در كشور ما جشنواره ها برگزار مي شوند، تنها براي 
اينكه برگزار شده باشند، ادامه داد: متأسفانه برگزاري جشنواره ها 
مانند يك حس تكليف اس��ت و با وجود تمام تلاش هاي بي دريغ 
هنرمندان تئاتري خرمشهر، باز هم آن تأثيرگذاري كه بايد، اتفاق 
نمي افتد. وي در خصوص اش��اعه مفهوم مقاومت در ميان نس��ل 
جديد بيان داشت: من اعتقاد دارم نسل جديد به اندازه اي متعهد 
است كه با جان و دل با مفاهيم مقاومت و دفاع مقدس ارتباط برقرار 
مي كند، مگر مي شود يك انسان محقق، واقعيتي متعلق به هشت 
سال از بهترين سال هاي تاريخ معاصر خود را ناديده بگيرد يا راجع 
به آدم هاي آن دوره تحقيق نكند، ما بايد اطلاعات را به درس��تي 
بشكافيم و نگذاريم زير خاك دفن شوند، پس از آن جوانان خودشان 

سراغ اين مفاهيم مي آيند.

نما | حسين  كشتكار

   سميرا سروش
س�يده  زهرا حس�يني بيش از آنكه با نامش ش�ناخته 
ش�ده باش�د، به كتابي كه آن را روايت كرده مش�هور 
اس�ت و بي�ش از آنك�ه او را ب�ه اس�م بان�و حس�يني 
بشناس�ند، به عن�وان »راوي كتاب دا« مي شناس�ند. 
راوي كتاب دا همزمان با س��الروز پيروزي خرمش��هر، در 
همايش تجليل از زن��ان مقاومت و در ش��هري كه روايت 
مقاومت و ايستادگي اش را كرده است، حاضر شد اما اين بار 
اشاره اي هم به شرايط روز داش��ت و از خون دلي گفت كه 
مي خوريم. سيده زهرا حسيني در اين همايش با اشاره به 
فداكاري ش��هدا در دوران دفاع مقدس گفت: شهدا هرگز 
در برابر امام خود كوتاهي نكردند، اما امروز شاهد كوتاهي 

برخي ها در برابر مقام معظم رهبري هستيم. 
وي ادامه داد: چرا بايد به رهبر چشم بگوييم ولي كار خود 
را انجام بدهيم؟! چرا ايشان بايد خون دل بخورند و بگويند 

اجازه بازرسي را نمي  دهند، آيا اين تدبير و اميد است؟!
راوي كتاب دا افزود: دل ما خون اس��ت. آيا اين همه شهيد 
داديم كه به اينجا برسيم؟ نبايد اجازه دهيم با بي تدبيري ها 
خون شهدا پايمال شود. وي افزود: شيوه و منش ما اينگونه 
نيس��ت كه ش��هيد بدهيم و بعد از آن به اين حس��اب كه 
وظيفه مان را انجام داده ايم به گ��وش خانه بازگرديم، بلكه 

پس از تقديم شهدا كار ما آغاز مي ش��ود، بعد از شهداست 
كه ما مأمور پاسداشت خون آنها و بيان فلسفه شهادتشان 
هستيم. سيده زهرا حسيني، راوي كتاب دا اظهار داشت: 
الگوي ما حضرت زينب)س( است و ديديم كه پس از واقعه 
عاشورا اين بانوي عظيم الش��أن خوار و ذليل نشد تا جايي 
كه در اسارت در مجلس يزيد چنان خطابه اي كرد كه همه 
ميخكوب شدند.  وي افزود: هشت سال دفاع مقدس، برگ 
زريني بر تارك تاريخ ايران اسلامي است و سوم خرداد برگ 

زرين ديگري است كه بايد الگو شود. 
بانو حس��يني در پايان هم دعاي معناداري كرد: از خداوند 
براي مس��ئولان نظام آرزوي تدبير واقعي همراه با بصيرت 

دارم، زيرا تدبير بدون بصيرت به درد نمي خورد.

راوي پرفروش ترين كتاب دفاع مقدس، روايتگر خون دل اين روزها شد
 راوي كتاب »دا«: چرا بايد به رهبر چشم بگوييم

ولي كار خودمان را بكنيم؟!

  گزارش
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راه  سعادت

احتمال ساخت ملك سليمان ۲ و۳فيلم خوب براي دوبله نيستداستان سريال ها سطحي است
محمدتقي فهيم،  منتقد 
از  بس��ياري  گف��ت: 
برنامه ها و سريال هاي 
تلويزيوني قصه ندارند. 
البته به نظر مي رس��د 
آنچ��ه ك��ه اص��ل قرار 
مي گيرد، داستان است اما داستان ها گاهي سطحي 
و پيش پا افتاده، اجرا مي شود. معمولاً قصه است كه 
مخاطب را به خود جذب مي كند و داستان اگر فراز 
و فرود و قصه هاي فرعي تر داشته باشد، مي تواند 
مورد استقبال قرار بگيرد اما سريال هاي ما چندان 
از داستان هاي خوب و پركشش بهره نگرفته اند. 
سريال ها و آثار نمايشي بايد در داستان گويي توفيق 
داشته باشند و از كشمكش ها و هيجان هاي لازم 

بهره بگيرند تا مخاطب را به خود جذب كنند.

منوچه��ر وال��ي زاده، 
دوبل��ور و مدير دوبلاژ 
گف��ت: راز ماندگاري 
هنر دوبله به جز صدا و 
بيان، صب��ر و حوصله 
اس��ت ب��ا هن��ري كه 
خداوند به ما عطا كرده اس��ت، مي توانيم موفق 
باشيم. 5۴ سال زندگي ام را با دوبله گذراندم. در 
حال حاضر تعداد آثار براي دوبله كاهش يافته 
است و فيلم هاي جديد وارد نمي شود، همچنين 
فيلم هاي��ي كه ب��ه ص��ورت زيرزمين��ي دوبله  
مي شوند، بسيار ضعيف  و بي كيفيت هستند و 
نمي توان از آنها به عنوان كار خوب ياد كرد. دوبله 
فيلم هاي كره اي و ژاپني مشكل تر است، زيرا با 

گفتارشان آشنايي نداريم.

 كارگ��ردان »مل��ك 
سليمان« گفت: قصد 
داري��م نس��خه دوم و 
سوم »ملك سليمان« 
را همزم��ان ب��ا ه��م 
تصويرب��رداري كنيم. 
اميدوارم كه ش��رايط براي ساخت سري دوم و 
س��وم »ملك س��ليمان« امس��ال فراهم شود. 
»ملك سليمان 2 و 3« به صورت همزمان شايد 
به نوع��ي از هزينه ه��اي توليد اين اث��ر فاخر 
سينمايي بكاهد، ولي مطمئناً ساخت اين فيلم 
س��ينمايي با توجه به جلوه ه��اي ويژه خاص، 
دكوپاژ سنگين و لوكيش��ن هاي متعدد بدون 
كمك بنياد فارابي و نهاد يا ارگان هاي مختلف 

دولتي ميسر نخواهد بود.

شهريار بحرانيمنوچهر والي زاده محمدتقي فهيم

حضرت زهرا سلام الله عليها فرمودند:

من اصعد الي الله خالص عبادته اهبط 

الله عزوجل اليه افضل مصلحته
 كس��ي كه عبادت هاي خالصانه خود را به 
سوي خدا فرستد، پروردگار بزرگ برترين 

مصلحت را به سويش فرو خواهد فرستاد. 

)بحارالانوار، ج 7۰، ص ۲۴۹(

  خبر


